

## 尼泊爾裔 NEPALESE

**來港歷史：**在港英政府年代，大量尼泊爾軍人在港服役，稱為噶喀兵(Gurkhas)。隨著在1997年回歸中國，他們亦紮根於香港，在90年代末漸離開軍營居住於社區。

**宗教：**佛教、印度教及印度佛教等

**語言：**尼泊爾語，部分人能操印度語

**History in Hong Kong:** Many came to Hong Kong as Gurkha soldiers during the colonial period. They moved out of the military camps and have resided in Hong Kong community since the 90s.

**Religions:** Buddhism, Hinduism, Indian Buddhism, etc.

**Language:** Mainly Nepalese; some can speak Hindi

### 婦女服飾 WOMEN'S COSTUME

此服飾名為Cholo (上身) and Gagarah (長裙)。

This dress is called "Cholo (upper part) and Gagarah (long dress)".

### 男士服飾 MEN'S COSTUME

此服飾名為Daura-Suruwal，一般會連帽子 Dhaka Topi，為日常穿著，不過現居港的尼泊爾男性居民大多跟從西方衣著打扮，於節日慶祝時才會穿上傳統服飾。

This is a traditional attire called "Daura-Suruwal" with a hat "Dhaka Topi". Nowadays, most of the Nepalese men follow the Western style and only wear the traditional costume during festivals.



## 印度裔 INDIAN

**來港歷史：**早在一百年前已在香港居住，他們有些從事商業活動，亦有一些是軍人。

**宗教：**印度教、錫克教、回教及基督教等

**語言：**印度語、英語、旁遮普語及其他方言

**History in Hong Kong:** They have resided in Hong Kong for more than 100 years. Some of them were here for business while some of them were soldiers.

**Religions:** Hinduism, Sikhism, Islam, Christianity, etc.

**Languages:** Hindi, English, Punjabi and other dialects

### 女孩服飾 GIRLS' COSTUME

此服飾名為 Lengha Choli，是兒童服飾，主要於參與節日慶祝或派對時穿著。

This costume is called "Lengha Choli", which is mainly worn by children in parties or celebrations.

